
Protokół nr XVIII/20 z sesji zdalnej Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 27 maja 
2020 r. 
 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum. 

Obrady XVIII zdalnej sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji otworzył o godz. 

1300 Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego Paweł Sadza.  Na wstępie 

przekazał, że 30-lecie samorządu jest bardzo ważną datą dla tych wszystkich, 

od których miał okazję i przyjemność uczyć się samorządności, jak również dla tych 

młodszych samorządowców, którzy dopiero nabierają szlifów samorządowych. 

Przekazał, że miło wszystkich widzieć, niestety  nie bezpośrednio, ale za pomocą 

urządzeń umożliwiających porozumiewanie się na odległość, jednakże żywi nadzieję, 

że to ostatnia tego typu sesja, choć należy poczekać na decyzje odpowiednich 

organów państwa. Następnie powitał wszystkich radnych (zał. nr 1 do prot. – lista 

obecności radnych) oraz wszystkie osoby uczestniczące w transmisji dzisiejszej 

sesji. Następnie poinformował, iż zgodnie z par. 18 ust. 2a Statutu Powiatu obrady 

Rady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 

dźwięk. Z kolei przebieg sesji zostanie zarejestrowany na karcie CF (compact flash), 

nagranie to stanowić będzie załącznik do protokołu. Kolejno poinformował również, 

iż obrady odbywać się będą zgodnie z klauzulą informacyjną dotyczącą obowiązku 

informacyjnego RODO w  sprawie nagrywania przebiegu sesji Rady Powiatu 

Pszczyńskiego. Kolejno poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności na 

oprogramowaniu Esesja. Następnie przekazał, że ustawowy skład Rady wynosi 

23 radnych i na podstawie potwierdzeń uczestnictwa w sesji zdalnej uczestniczy 

23 radnych.  Przekazał, że liczba ta stanowi kworum, co umożliwia podejmowanie 

prawomocnych uchwał. Następnie przekazał, że wszyscy radni otrzymali porządek 

obrad (zał. nr 2 do prot.), w związku z tym zapytał, czy ktoś z radnych, bądź 

Zarządu zgłasza jego uzupełnienie? Wobec braku chętnych do zabrania głosu 

Przewodniczący Rady przekazał, że obrady sesji odbędą się zgodnie z porządkiem 

obrad, przekazanym w terminie 7 – dniowym.  

 

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 22 kwietnia 2020 r. 

Prowadzący obrady przystąpił do realizacji punktu 2 porządku obrad tj. przyjęcia 

protokołu z XVII sesji Rady z dnia 22 kwietnia 2020 r. Poinformował, że do dnia 

dzisiejszej sesji, nikt z radnych nie złożył wniosku o dokonanie zmian w zapisie 

protokołu wyłożonym do wglądu. W związku z powyższym zapytał radnych, czy ktoś 

chciałby, to uczynić w dniu dzisiejszym? Przypomniał, że zgodnie z par. 11, ust.1a 



Statutu Powiatu głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych, czyli za pomocą tabletów. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, poddał pod głosowanie imienne, projekt 

protokołu z XVII sesji Rady Powiatu (podczas głosowania zdalnego obecnych 

było 23 radnych) (zał. nr 3 do prot.). 

 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania powyższy protokół został 

przyjęty przez Wysoką Radę pozytywnie jednogłośnie. 

 

Ad. 3 Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 3 porządku obrad dotyczy 

sprawozdania  Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym, które w dniu 

wczorajszym umieszczone zostało na oprogramowaniu Esesja, po czym poprosił 

p. Starostę o jego przedstawienie. 

 

P. Starosta Pszczyński Barbara Bandoła na wstępie w imieniu swoim i Zarządu 

Powiatu Pszczyńskiego złożyła najlepsze życzenia w Dniu Samorządowca, bowiem 

w dniu 27 maja 1990 r. zaczęły w Polsce zgodnie z prawem funkcjonować gminy, 

jako podstawowa jednostka samorządu. Jako Powiat dołączyliśmy do tej struktury 

9 lat później, ale słusznie uznano, że 27 maja jest świętem samorządowca. Dodała, 

że radni mają różne doświadczenia w pracy w samorządzie i wielu posiada olbrzymie 

zasługi w samorządzie na naszym terenie. W związku z powyższym podziękowała za 

pracę w samorządzie i złożyła najlepsze życzenia, aby samorząd mógł dobrze 

funkcjonować, można było się wspierać i rozwijać działalność tak, aby mieszkańcy, 

którzy wybierają radnych i powierzają misję byli z tego zadowoleni i aby można ją 

było wypełnić. Kolejno przedstawiła sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu 

Pszczyńskiego w okresie od dnia 22 kwietnia 2020 r. do dnia 26 maja 2020 r. 



(zał. nr 4 do prot.). Poza treścią Sprawozdania dodała, że raporty o stanie 

epidemicznym na terenie Powiatu oparte są o dane, które Powiat może pozyskać, 

które są udostępniane przez sanepid, natomiast nie współgrają one z liczbami, które 

wymieniła wcześniej, co jest spowodowane kilkoma czynnikami, a wynika to 

z rozmów z Dyrektorem Tyskiego Sanepidu. Pierwszym z czynników jest to, 

że wyniki idą do różnych laboratoriów na terenie całego kraju, zanim one spłyną, 

zostaną opracowane i zapadną decyzje mija pewien czas. Dodała, że widzi tu pewien 

problem dla mieszkańców, którzy muszą czekać na decyzje i wyniki mimo, że mają 

uzasadnione podejrzenie, że rzeczywiście może ich dotyczyć ta sytuacja 

odizolowania. W związku z tym czasem ta sytuacja przedłuża się i jest to trudne 

z punktu widzenia tych osób.  Dodała, że zadaniem Szpitala Powiatowego 

w Pszczynie, który podpisuje umowę z NFZ, jest zorganizowanie miejsca do badań 

i załogi, natomiast my jako samorząd powiatowy pomagamy w przygotowaniu 

miejsca i wyposażenia punktu do pobierania wymazów. Poczynione zostały już 

niezbędne zakupy np. lodówki, czy sprzętu komputerowego. Jeżeli chodzi o działanie 

wymazobusa, to będą podejmowane decyzje w najbliższym czasie o kontynuacji lub 

nie, tego finansowania, ponieważ przeznaczyliśmy konkretne środki z rezerwy na 

Zarządzanie Kryzysowe i te pieniądze tak naprawdę już się kończą. Prowadzone były 

dziś rozmowy z Dyrektorem Sanepidu oraz z p. Starostą Bieruńsko-Lędzińskim, który 

koordynuje te prace i będziemy podejmować w najbliższym czasie na ten temat 

decyzje, o których będzie informowała Radę. Ponadto poinformowała, że po 

wymianie korespondencji oraz w wyniku Konwentu Sejmik Województwa Śląskiego 

podjął i z niej wynika, że planowana jest pomoc dla szpitali powiatowych. Odnośnie 

działalności Powiatowego Urzędu Pracy dodała, że  w dniu dzisiejszym poprosiła 

p. Dyrektor PUP w Pszczynie o bieżące raportowanie i dziś otrzymała nowy raport, 

który pozwoliła sobie zamieścić pod Sprawozdaniem na oprogramowaniu Esesja. 

Dodała, że obecnie liczby są inne, tj. zdecydowanie większe, pokazując dużo 

większe zaangażowanie. W raporcie przeczytać można, że p. Dyrektor pozyskała 

do tej kwoty na wszystkie trzy instrumenty (realizacja tarczy antykryzysowej) 

w kwocie 41 500 000 zł, tj. art. 15 zzb dot. dofinansowania części kosztów 

wynagrodzeń pracowników oraz należnych od tych wynagrodzeń składek na 

ubezpieczenie społeczne dla mikroprzedsiębiorcy, małego i średniego 

przedsiębiorcy, art. 15 zzc dot. dofinansowania części kosztów prowadzenia 

działalności gospodarczej dla przedsiębiorcy będącego osobą fizyczną 

niezatrudniającą pracowników, art. 15 zzd dot. pożyczek dla mikroprzedsiębiorców. 



Kwoty dot. poszczególnych zaangażowań wzrosły i można je porównać. W zasadzie 

sytuacja zmienia się codziennie i liczba wniosków jest zdecydowanie większa. 

Wyraziła zadowolenie, że ta kwota pozyskanych pieniędzy jest tak duża. Bardzo 

ważne jest, aby te pieniądze zorganizować, aby dobrze je rozdysponować na te 

wszystkie instrumenty, na które bardzo czekają przedsiębiorcy i pracodawcy 

na terenie Powiatu Pszczyńskiego. Przypomniała, że struktura naszej 

przedsiębiorczości jest taka, że 11 700 podmiotów są to małe i średnie 

przedsiębiorstwa, do których te instrumenty są kierowane, więc jest to bardzo 

potrzebne na naszym terenie. Oczywiście organizacja Urzędu Pracy musi być bardzo 

precyzyjna i absolutnie nie możemy sobie pozwolić na to, żeby dopuścić do jakiejś 

np. kwarantanny części pracowników. Poprosiła zarówno radnych jak i mieszkańców 

o zrozumienie, bowiem organizacja urzędu właśnie tak wygląda. Dodała, że jest ona 

efektywna, ponieważ od rana do godz. 2000 pracuje Powiatowy Urząd Pracy z bardzo 

małą przerwą w ciągu dnia. Są zespoły, które mają zadania do realizacji 

poszczególnych instrumentów i dzięki temu, że praca jest wydłużona w czasie, 

również w soboty, to takie duże zaangażowanie środków może być wypłacane. 

Dodała, że jest to trzykrotny budżet roczny Powiatowego Urzędu Pracy w Pszczynie, 

czyli w trzy miesiące zespół musi przepracować trzy razy tyle środków, ile zwykle ma 

w ciągu roku. Dodała, że podejmowane są starania, by pomóc p. Dyrektor poprzez 

przekazanie wszystkich środków mających zapewnić bezpieczeństwo. Ponadto 

kierowani są tam pracownicy Starostwa, w celu wsparcia pracy zespołów, aby 

wszystko toczyło się płynnie, bowiem jest to niezwykle ważne zadanie. Odnośnie 

zmian ułatwiających korzystanie ze strony internetowej poinformowała, że bardzo 

mocno pracuje koordynator ds. dostępności p. Katarzyna Granda, która 

współpracując z Naczelnikami i Kierownikami jednostek pracuje nad tym, aby ustawa 

o dostępności była rzeczywiście wprowadzana na naszym terenie. Odnośnie pracy 

Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej poinformowała, że wydawane są orzeczenia, 

pracuje zespół orzekający o potrzebie kształcenia specjalnego. Poradnia działa 

w zasadzie, jako jedyna jednostka oświaty na naszym terenie w sposób stacjonarny. 

Odnośnie czwartej rocznicy podpisania umowy partnerskiej pomiędzy Powiatem 

Pszczyńskim a Powiatem Anhalt-Bitterfeld poprosiła p. Kierownik Biura Rady 

o zamieszczenie na oprogramowaniu Esesja listu przesłanego przez Starostę Uwe 

Schulze w języku polskim, skierowanego nie tylko do Zarządu Powiatu 

Pszczyńskiego, ale wszystkich nas, ponieważ partnerstwo, to bardzo dobrze się 

rozwija. Odnośnie przekazania przez Powiat partnerski wysokiej klasy cewników 



i 1000 szt. maseczek przekazała, że prawdziwych przyjaciół poznaje się w biedzie. 

Dodała, że Anhalt-Bitterfeld, to też miejsce, które borykało się też mocno 

z problemem coronavirusa, choć w inny sposób i w innym czasie. W ten sposób 

pokazujemy sobie chęć współpracy i pomocy. Kończąc sprawozdanie 

poinformowała, że kończone są prace nad Raportem o stanie Powiatu 

Pszczyńskiego za rok 2019, który powinien być gotowy i przedstawiony publicznie do 

końca maja i rzeczywiście do końca tego miesiąca będzie on przedstawiony 

Wysokiej Radzie i upubliczniony, aby można było przygotować się do debaty o stanie 

Powiatu. 

  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ma ktoś jakieś pytania do przedstawionego 

sprawozdania?  

 

Radny Alojzy Wojciech zapytał, czy w okresie pandemii w Powiecie Pszczyńskim 

w sposób istotny zmienia się poziom bezrobocia? Ponadto przekazał, 

że z wypowiedzi Ministra Rolnictwa p. Adamowskiego, jak również z wypowiedzi 

Prezydenta RP wynika, że dostęp firm związanych z obsługą rolnictwa do programów 

pomocowych objętych tarczą antykryzysową jest identyczny, jak wszystkich innych 

podmiotów gospodarczych, w związku z powyższym zapytał, jak to wygląda 

w naszym Powiecie, czy firmy obsługujące rolnictwo i pracujące na jego rzecz, 

czy też sami rolnicy, zwracają się o taką pomoc i jeżeli chodzi o podział środków, jaki 

byłby to procentowo udział tej pomocy dla sektora rolnego? Dodał, że zdaje sobie 

sprawę, że może nie uzyskać odpowiedzi w dniu dzisiejszym i ma świadomość, 

że otrzyma ją w późniejszym terminie.  

 

P. Starosta przekazała, że pytania wymagają analizy, jeżeli chodzi o udział 

przedsiębiorców zajmujących się rolnictwem w środkach, o których mówiła. 

Przypomniała, że tarcza antykryzysowa, którą dysponuje Powiatowy Urząd Pracy są 

instrumentami przeznaczonymi dla małych i średnich przedsiębiorstw, do instytucji 

zajmujących się samozatrudnieniem, bądź zatrudniają do 9-ciu pracowników. 

Instrumenty te są już jakby innymi jednostkami w tym systemie np. urzędy 

wojewódzkie, lub wskazane przez Rząd banki. Dodała, że jeśli będzie taka 

możliwość poprosi p. Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy o materiały na ten temat 

i zostaną one przesłane przedmówcy. Jeśli chodzi o stopę bezrobocia, to na dzień 

dzisiejszy nie obserwuje się wzrostu osób rejestrujących się, jako bezrobotne w 



Powiatowym Urzędzie Pracy w Pszczynie i mówi to z całą odpowiedzialnością. 

Osoby bezrobotne rejestrują się na takim poziomie, jak w styczniu i lutym. Dodała, że 

uczestniczymy w przeróżnych analizach i staramy się, jako samorządowcy, wspólnie 

szkolić się pod kątem zarządzania w kryzysie. Z naszych analiz wynika, że możemy 

też tego spodziewać się z odroczonym trochę terminem z prostych powodów, 

bowiem tak jest skonstruowany u nas Kodeks pracy i takie są umowy, że np. są 

trzymiesięczne wypowiedzenia. Dodała, że pracodawca, z którym spotkała się na 

konferencji  w zeszłym tygodniu w poniedziałek mówili, że robią wszystko, żeby 

unikać kosztów związanych ze zwalnianiem ludzi, bowiem bardzo chronią załogę, 

gdyż odtworzyć ją jest bardzo trudno, a zwalnianie pracowników ciągnie za sobą 

koszty po stronie pracodawcy. Dodała, że należy wszystko bardzo obserwować 

i będzie informować radnych oraz społeczeństwo o tym, jak to się kształtuje. Póki 

co w rejestracji osób bezrobotnych nie ma różnicy. Poinformowała, że p. Dyrektor 

Powiatowego Urzędu Pracy mówiła również o takiej pozytywnej informacji, 

mianowicie są firmy, które zgłaszają miejsca pracy. Dodała, że jest to teraz logiczne, 

bowiem jest sezon i być może będzie się wszystko bilansowało w tym trudnym 

momencie. Jeżeli być może ktoś będzie zwalniał z powodów strukturalnych, to może 

właśnie pracę mieszkańcy będą mogli znajdować w pracach sezonowych, 

na przeczekanie, aby były podstawy bytu i mogli zarabiać na życie, wyraziła nadzieję, 

że tak będzie się to kształtowało. Przekazała, że jest bardzo dużo zagadnień, które 

można byłoby rozwijać i może się to stać np. na Komisji. 

 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady zamknął 

ten punkt porządku obrad.  

 

Ad. 4 Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał. 

Przewodniczący Rady przekazał, że punkt czwarty porządku obrad dotyczy 

rozpatrzenia projektów uchwał Rady Powiatu oraz ich podjęcia. 

Ad. 4.1) 

Prowadzący obrady przekazał, iż pierwszy projekt uchwały dotyczy ustanowienia 

corocznych Nagród Starosty Pszczyńskiego za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury, po czym udzielił 

głosu p. Staroście. 

 



P. Starosta poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do wszystkich projektów uchwał 

Rady dot. podstawy prawnej, zgodnie z załącznikiem nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że wszystkie projekty uchwał przygotowane na 

dzisiejsze posiedzenie będą uwzględniały powyższą autopoprawkę, kolejno poprosił 

o przedstawienie opinii przez jedną Komisję stałą Rady Powiatu.  

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 25 maja 2020 r. (zał. nr 6 do prot.). 

 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie ustanowienia 

corocznych Nagród Starosty Pszczyńskiego za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury wraz  

z autopoprawką dot. podstawy prawnej i poddał go pod głosowanie imienne 

(podczas głosowania zdalnego obecnych było 23 radnych) (zał. nr 7 do prot.). 

 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się -0 głosów 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVIII/188/20 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie ustanowienia corocznych Nagród Starosty 

Pszczyńskiego za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 

upowszechniania i ochrony kultury, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie 

przez Radę Powiatu (zał. nr 8 do prot.). 

 

Ad. 4.2) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy przekazania 

środków finansowych na współfinansowanie zakupu samochodu służbowego 

w wersji nieoznakowanej dla Komendy Powiatowej Policji w Pszczynie 

w ramach akcji „sponsoring”, po czym poprosił o przedstawienie opinii przez dwie 

Komisje stałe Rady Powiatu.  

 



Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 25 maja 2020 r. (zał. nr 9 do prot.). 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 25 maja 2020 r. (zał. nr 6 do prot.). 

 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania 

środków finansowych na współfinansowanie zakupu samochodu służbowego 

w wersji nieoznakowanej dla Komendy Powiatowej Policji w Pszczynie w 

ramach akcji „sponsoring” wraz z autopoprawką dot. podstawy prawnej i 

poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania zdalnego obecnych było 

23 radnych) (zał. nr 10 do prot.). 

 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVIII/189/20 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przekazania środków finansowych na 

współfinansowanie zakupu samochodu służbowego w wersji nieoznakowanej 

dla Komendy Powiatowej Policji w Pszczynie w ramach akcji „sponsoring”, 

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 11 do prot.). 

 

 

Ad. 4.3) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy przekazania 

środków finansowych na nagrody dla policjantów z Komendy Powiatowej 

Policji w Pszczynie za szczególne osiągnięcia w służbie, po czym poprosił  

o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 25 maja 2020 r. (zał. nr 9 do prot.). 

 



Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 25 maja 2020 r. (zał. nr 6 do prot.). 

 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania 

środków finansowych na nagrody dla policjantów z Komendy Powiatowej 

Policji w Pszczynie za szczególne osiągnięcia w służbie wraz z autopoprawką 

dot. podstawy prawnej i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania 

zdalnego obecnych było 23 radnych) (zał. nr 12 do prot.). 

 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVIII/190/20 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przekazania środków finansowych na nagrody 

dla policjantów z Komendy Powiatowej Policji w Pszczynie za szczególne 

osiągnięcia w służbie, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę 

Powiatu (zał. nr 13 do prot.). 

 

Ad. 4.4) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy zmian budżetu 

Powiatu Pszczyńskiego na 2020 rok, po czym poprosił o przedstawienie opinii 

przez wszystkie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 25 maja 2020 r. (zał. nr 9 do prot.). 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier  odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 25 maja 2020 r. (zał.nr 14 do 

prot.). 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 25 maja 2020 r. (zał. nr 6 do prot.). 



 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu Powiatu Pszczyńskiego na 2020 rok wraz z autopoprawką dot. 

podstawy prawnej i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania 

zdalnego obecnych było 23 radnych) (zał. nr 15 do prot.). 

 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVIII/191/20 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmian budżetu Powiatu Pszczyńskiego na 2020 rok, 

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 16 do prot.). 

 

Ad. 4.5) 

Prowadzący obrady przekazał, iż ostatni projekt uchwały dotyczy zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2020-2027, 

po czym poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie Komisje Stałe Rady 

Powiatu.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 25 maja 2020 r. (zał. nr 9 do prot.). 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 25 maja 2020 r. (zał. nr 14 do 

prot.). 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 25 maja 2020 r. (zał. nr 6 do prot.). 

 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2020-2027 



wraz z autopoprawką dot. podstawy prawnej i poddał go pod głosowanie imienne 

(podczas głosowania zdalnego obecnych było 23 radnych, jedna osoba nie 

brała udziału w głosowaniu) (zał. nr 17 do prot.). 

 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XVIII/192/20 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Pszczyńskiego na lata 2020-2027, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez 

Radę Powiatu (zał. nr 18 do prot.). 

 

Ad. 5 Odpowiedzi na interpelacje.  

Przewodniczący Rady przekazał, że punkt piąty porządku obrad, to odpowiedzi 

na interpelacje. Kontynuując poinformował, że na ostatniej sesji nikt z radnych 

nie złożył interpelacji, w związku z powyższym zamknął ten punkt porządku obrad. 

 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt porządku obrad dotyczy składania 

interpelacji i zapytań przez radnych, po czym przekazał, że  zgodnie z par. 20 ust. 4 

Statutu Powiatu „interpelacje i zapytania składane są na piśmie  

do Przewodniczącego Rady, który przekazuje je niezwłocznie Staroście. Starosta, 

lub osoba przez niego wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie 

nie później niż w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania”. 

Poinformował, że w obecnej sytuacji, po zgłoszeniu na dzisiejszej sesji interpelacji, 

bądź zapytania, prosi o ich niezwłoczne przesłanie drogą elektroniczną do Biura 

Rady Powiatu. Wobec powyższego, zapytał, czy ktoś z radnych wyraża chęć na ich 

złożenie, wobec braku chętnych do zabrania głosu, zamknął ten punkt porządku 

obrad. 

 

 

 

 



Ad. 7 Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych zgłasza jakieś wnioski, czy 

oświadczenia? 

 

Radny Alojzy Wojciech podziękował p. Staroście oraz Zarządowi Powiatu za 

pozytywne rozpatrzenie jego wniosku z poprzedniej sesji Rady. Wyraził zadowolenie 

swoje oraz mieszkańców Grzawy, że wszystkie trzy rzeczy zostały uwzględnione 

i będą realizowane w trakcie inwestycji pn. remont ul. Wiejskiej w Grzawie. Dodał, 

że prace w tej chwili trwają bardzo intensywnie i liczy na to, że na następnej sesji 

będzie mógł podziękować Zarządowi Powiatu za zakończenie prac i całkowitą 

zmianę wyglądu ww. drogi. Kolejno życzył Radzie, aby znalazła w sobie tyle 

optymizmu w działaniu samorządowym, który mieliśmy 30 lat temu. Dodał, że nie 

zapomni sobie tłumu ludzi, który wtedy przyszedł na pierwszą sesję Rady Gminy 

Miedźnej, gdzie nikt nie wiedział nic i wszyscy byli ciekawi, co napędzało do działania 

i chciałby życzyć wszystkim bez wyjątku, aby wrócić do tego poziomu optymizmu 

i wierzyć, że naprawdę w działalności samorządowej dla dobra wspólnego można 

naprawdę bardzo wiele zrobić wyłącznie wspólnie.  

 

Przewodniczący Rady podziękował przedmówcy, który spośród grona radnych ma 

największe doświadczenie samorządowe, jeżeli chodzi o lata pracy w samorządzie. 

Dodał, że są to ważne dla wszystkich słowa. Dziś rzeczywiście tak, jak powiedział 

radny, bardzo ważne jest słowo razem, wspólnie, samorządowo. Podziękował 

w imieniu wszystkich radnych i samorządowców. 

 

Radny Zdzisław Grygier podziękował Dyrektorowi i pracownikom Powiatowego 

Zarządu Dróg w Pszczynie w imieniu własnym i mieszkańców Rudołtowic za szybkie 

naprawienie uszkodzenia w pasie drogowym na ul. Zawadzkiego. Dodał, że była to 

bardzo uciążliwa dla mieszkańców sprawa. 

 

P. Starosta w nawiązaniu do tonu o współpracy, której ciągle się uczymy chciałaby 

przekazać życzenia ze strony wójtów, z którymi wymieniła się życzeniami podczas 

porannej rozmowy, wówczas pozwoliła sobie w imieniu Zarządu Powiatu 

i Przewodniczącego Rady złożyć życzenia wójtom oraz p. Burmistrzowi. Kolejno  

poinformowała, że w dniu 29 maja br. o godz. 1530 w Kościele Wszystkich Świętych 

odbędzie się kameralna uroczystość związana z samorządem, z poświęceniem 



sztandaru Gminy Pszczyna. Dodała, że jest to uroczystość powiązana z 30-leciem 

samorządu i będzie reprezentować samorząd podczas uroczystości. Przekazała, 

że zgodnie z zasadami liczba miejsc jest ograniczona do 51 miejsc. 

 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady zamknął 

ten punkt porządku obrad. 

 

Ad. 8 Informacje bieżące. 

W sprawach bieżących Przewodniczący Rady poinformował, że na oprogramowaniu 

Esesja w informatorze dla radnych umieszczone zostały m.in: Sprawozdanie 

z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pszczynie za 2019 rok, 

Ocena zasobów pomocy społecznej za 2019 rok, Uchwała Nr 4200/I/75/2020 

I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 

21 kwietnia 2020 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Pszczyńskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019 rok oraz informacja 

dodatkowa, bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego 

sporządzony na dzień 31.12.2019 r., bilans z wykonania budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego sporządzony na dzień 31.12.2019 r., wyciąg z danych 

zawartych w załączniku „informacja dodatkowa” sporządzony na dzień 31.12.2019 r., 

rachunek zysków i strat jednostki (wariant porównawczy) sporządzony na dzień 

31.12.2019 r. oraz zestawienie zmian  w funduszu jednostki. Następnie 

poinformował, że  kolejna sesja odbędzie się w dniu 24 czerwca br. o godz. 1300. 

Przekazał, że w miarę wydarzeń, które dzieją się wokół nas, im będzie bliżej sesji, 

zostanie podjęta decyzja dot. tego, czy będzie się ona odbywać w formie zdalnej, tak 

jak obecna i miniona, czy będzie umożliwione spotkanie na sali sesyjnej. Poprosił, 

aby na dzień dzisiejszy pozostawić w pamięci jedynie termin i godzinę, a co do tego, 

czy będzie nadal odbywała się w formule zdalnej wszyscy będą odpowiednio 

wcześnie informowani. Wyraził zadowolenie, że znakomita większość radnych 

odpowiedziała pozytywnie na apel o przekazanie darowizny na rzecz Szpitala 

i zdecydowała się na przekazanie części swojego uposażenia radnego na rzecz 

Szpitala, za co serdecznie podziękował. Dodał, że jest to bardzo ważna pomoc 

i bardzo ważny gest, który pokazuje właśnie to „razem”, o którym wspominał radny 

Alojzy Wojciech. Następnie zapytał, czy ze strony Zarządu będą jakieś informacje 

bieżące? 

 



P. Starosta przypomniała, że Raport o stanie Powiatu Pszczyńskiego do końca maja 

br. będzie dostępny, dlatego życzy miłej jego lektury. 

 

Przewodniczący Rady kończąc sesję, a będąc wyrazicielem życzeń wielu 

samorządowców i wszystkich, którzy często wśród samorządów tej pomocy 

oczekują, przekazał, że w Radzie Powiatu jest wielu jego nauczycieli samorządności, 

dlatego pozwoli sobie wspomnieć nestora pszczyńskich samorządowców radnego 

Stefana Ryta, jego szefa, a później zastępcę Krystiana Szostaka, radnego Alojzego 

Wojciecha, od którego nauczył się bardzo wielu rzeczy, Grzegorza Nogłego oraz 

Grzegorza Wanota, który choć jest młodszy, to również mógł wielu rzeczy się 

od niego nauczyć. Zaś szczególnie podziękował za to „razem” i „wspólnie”, 

za samorządność, której był uczony i której wszyscy razem uczyli się. 

 

Ad. 9 Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego.  

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął obrady XVIII sesji 

Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji o godz. 1418, wypowiadając stosowną 

formułę. 

 

Przebieg sesji został zarejestrowany na karcie CF, nagranie stanowi załącznik nr 19 

do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego 

Paweł Sadza 

 

 

Protokołowała: Aleksandra Folek-Krupnik 


